
موافقتوزارتعلومباتغییرکاربریمراکزدانشگاهپیامنور
 رییس دانشگاه پیام نور از موافقت وزارت علوم با تغییر کاربری مراکز این دانشگاه خبر داد و تاکید کرد: بحث ادغام و تجمیع مراکز دانشگاه 
پیام نور مطرح نیست. دکتر علی اصغر رستمی ابوسعیدی در گفت و گو با ایسنا با تاکید بر اینکه بحث ادغام و تجمیع مراکز دانشگاه پیام نور 

مطرح نیست، افزود: چنانچه تعداد دانشجو در مراکز دانشگاه پیام نور بسیار کم باشد، ماموریت مرکز مذکور تغییر خواهد یافت.
وی با بیان اینکه امسال وضعیت جذب و پذیرش دانشجو در دانشگاه پیام نور نسبت به سال گذشته مطلوب تر است،گفت: باید نتیجه نهایی 
کنکور اعلام و ثبت نام ها انجام شود تا آمار دقیقی از ورود دانشجویان به دانشگاه پیام نور به دست بیاید و چنانچه دانشجویان مورد نیاز یک 

مرکز تامین نشد، ممکن است مرکز مذکور از یک مرکز آموزشی به پژوهشگاه، مرکز رشد و نوآوری، مرکز مشاوره و... تبدیل شود.
رییس دانشگاه پیام نور به این سوال که آیا وزارت علوم با تغییر ماموریت مراکز این دانشگاه موافق است، پاسخ داد: وزارت علوم مخالفتی با 

این موضوع ندارد زیرا این اتفاق در مجموعه دانشگاه پیام نور رخ می دهد.
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و  فنی  غضنفری:معاون  خدیجه  خبری/  سرویس 
عمرانی شهرداری شیراز گفت: در حال حاضر در 
شیراز 40 پروژه کلان عمرانی در دست ساخت 

و اجراست. 
کوهسار  پروژه  اینکه  بیان  با  فرج زاده  آرش 
شهرداری  های  پروژه  مهمترین  از  یکی  مهدی 
پایان  تا  گفت:  خبرنگاران  جمع  در  است  شیراز 
شیراز  شهرداری  پروژه   30 از  بیش  جاری  سال 
ادامه داد: عملیات اجرایی  اتمام می رسد. وی  به 
15 پروژه نیز تا پایان سال  جاری در شهر شیراز 

آغاز می شود. 
اجرای  به  شیراز  شهردار  عمرانی  و  فنی  معاون 
عملیات اجرایی پروژه کوهسار مهدی که از سال 
این  دوم  فاز  افزود:  و  کرد  اشاره  شده  آغاز   89
پروژه از میدان جام جم  تا بلوار جمهوری آغاز و 
با طی تونل های کوهسار و تقاطع ایمان به کوچه 

94 قصردشت منتهی می شود. 
از  هدف  شیراز  شهرداری  عمرانی  و  فنی  معاون 
اجرای این پروژه را ایجاد راه های جدید دسترسی 
به شمال غرب شیراز از طریق بزرگراه کوهسار 
مهدی ـبزرگراه آرین و اتصال آن به جاده شیراز 

و  حسینی الهاشمی  آیت الله  بزرگراه  و  سپیدان 
توجه  قابل  حذف  و  شمالی  ایمان  دوقلوی  تونل 
ترافیک شمال و غرب شهر و کاهش چشمگیر  
سفرهای  زمان  کاهش  و  شده  طی  مسافت های 

درون شهری عنوان کرد.
 وی ادامه داد: تا این مرحله اعتبار این  پروژه 150 
میلیارد تومان بود. معاون فنی و عمرانی شهرداری 
شیراز از بهره برداری چپ گرد هفت تن ـ دلگشا 
افزود:  و  داد  شیراز خبر  در  سال جاری  پایان  تا 
به سمت  فارسی  بلوار سلمان  از  این پروژه  آغاز 
هفت تن امتداد می یابد که  به صورت سطح یک و 

روگذر در حال اجراست.
آرش فرج زاده به بودجه عمرانی شهرداری شیراز 
  95 سال  در  افزود:  و  کرد  اشاره  جاری  سال  در 
از بودجه 3 هزار و 50 میلیارد تومانی شهرداری 
شیراز 2 هزار و 537 میلیارد تومان به این  حوزه 
اختصاص یافته است. وی اظهار داشت: این میزان 
در  بودجه مصوب شهرداری شیراز  از  83 درصد 
سال جاری است.   معاون فنی و عمرانی شهردار 
شیراز ادامه داد: از یک هزار و 16 میلیارد تومان 
از درآمد  امسال 40 درصد  ابتدای  بودجه 5 ماهه 

به  زاده  فرج  است.   شده  محقق  شده  پیش بینی 
پیشرفت فیزیکی 79 درصدی تقاطع غیرهمسطح 
اشاره  شیراز  شهر  در  )عج(  ولی عصر  میدان 
میدان  غیرهمسطح  تقاطع  پروژه  افزود:  و  کرد 
پروژه ها  تکنیکی ترین  از  یکی  ولی عصر)عج( 
ولی عصر  حضرت  کابلی  پل  و  است   شیراز  در 
می  برداری  بهره  به  جاری  سال  ماه  بهمن  )عج( 
رسد. فرج زاده به پروژه تقاطع غیرهمسطح میدان 
معلم اشاره کرد و افزود: بر اساس برنامه ریزی های 
انجام شده پل اول از پاسداران به سمت بلوار شهید 
رجایی تا پیش از بازگشایی مدارس یعنی تا پایان 
شهریور ماه تکمیل می شود. فرج زاده در خصوص 
افزود:   سرداران ـتخت جمشید   همسطح  غیر  تقاطع 
این پروژه تا پایان امسال  مورد بهره برداری  قرار 
می گیرد. همچنین امسال 140 هکتار از بوستان 580 
بهره برداری  به  یک  فاز  قالب  در  دراک  هکتاری 
می رسد. وی  پروژه های شاخص شهرداری شیراز را 
بوستان 50 هکتاری مادر، فاز یک بوستان کوهستانی 
بوستان  دو  فاز  رحمت،  بوستان  یک  فاز  گلستان، 
نماز، باغ بانوان، بوستان رها، ساختمان شهرداری های 

مناطق 2و 9 عنوان کرد.

اعلام  گزارشی  در  روسیه  اتمی  انرژی  سازمان 
کرده واحد دوم نیروگاه اتمی بوشهر، اکتبر سال 
2024 میلادی، برابر با مهرماه سال 1403 هجری 

شمسی افتتاح می شود. 
فدرال  »سازمان  توسط  شده  منتشر  داده های 
روز  در  روس اتم(  )یا  روسیه«  اتمی  انرژی 
جمعه نشان می دهد افتتاح فیزیکی دومین واحد 
نیروگاه هسته ای بوشهر قرار است در اکتبر سال 

2024 میلادی )برابر با مهرماه سال 1403 هجری 
شمسی( انجام شود.

خبرگزاری  از  نقل  به  فارس،  گزارش  به 
اساس  بر  شنبه  بامداد  را  این خبر  »اسپوتنیک« 
اتمی روسیه جمعه  انرژی  داده هایی که سازمان 

منتشر کرده، گزارش داد.
مطابق این گزارش، آغاز پروژه واحد سوم این 
نیروگاه در آوریل سال 2026 )برابر با فروردین 

سال 1405( خواهد بود.
برای  قراردادی   1374 سال  روسیه،  و  ایران 
ساخت نیروگاه اتمی بوشهر امضا کردند. اجرای 
این طرح به دلیل برخی مشکلات، چندین بار به 

تاخیر افتاد. 
اولین  واحد  نخستین  رسما   92 سال  نیمه  ایران 
از  را  خود  مگاواتی   1000 برق  اتمی  نیروگاه 

روسیه تحویل گرفت. 

 وزیر نیرو با بیان اینکه اگر برجام نبود، امروز 
به صفر می رسید، نوشت:  ایران  صادرات نفت 
سال  به  نسبت  جاری  سال  طی  نفت  صادرات 
گذشته 2 برابر افزایش یافته است و این بیانگر 
تلاش های شبانه روزی دولت تدبیر و امید در 

اجرای برجام است.

حمید  ایرنا،  گزارش  به 
از  قبل  چیان  چیت 
جمعه  نماز  خطبه های 
طی  ارومیه  هفته  این 
اجتماع  در  سخنرانی 
تشریح  در  نمازگزاران، 
برجام  دستاوردهای 
صادرات  کرد:  اظهار 
اورانیوم غنی سازی شده 
اروپایی  کشورهای  به 
دهنده  نشان  آمریکا  و 
ایران  دیپلماسی  توانایی 
و تغییر نگرش نسبت به جمهوری اسلامی ایران 
شبانه  های  تلاش  مدیون  را  نتیجه  این  و  است 
روزی همکاران در وزارت امور خارجه هستیم.

دیگر  از  را  ارز  قیمت  نسبی  ماندن  ثابت  وی 
دستاوردهای دولت یازدهم دانست و گفت: قبل 
از روی کار آمدن دولت تدبیر امید، قیمت ارز 

بیش از سه برابر افزایش یافت و این امر سبب 
صنعتی  و  تولیدی  واحدهای  از  بسیاری  تا  شد 
که  شود  رو  به  رو  جدی  مشکلات  با  کشور 
خوشبختانه سیاست گذاری های اقتصادی دولت 
داشته و  نگه  ثابت  را  ارز  نرخ  توانست  یازدهم 
چرخ های اقتصادی کشور را به حرکت درآورد.
وزیر نیرو کاهش تورم 45 درصدی به زیر 10 
درصد را از دستاوردهای ارزشمند دولت تدبیر و 

امید در عرصه اقتصادی عنوان کرد.
بحث  در  کشور  که  این  اعلام  با  همچنین  وی 
گفت:  است،  رسیده  خودکفایی  به  گندم  تولید 
در سال 92 شاهد واردات بیش از 6 میلیون تن 
گندم به کشور بودیم که با سیاست گذاری های 
سازی  ذخیره  جاری  سال  در  توانستیم  درست 

قابل توجهی از گندم در انبارها را انجام دهیم.
محصولات  تولید  ارزش  گفت:  چیان  چیت 
پتروشیمی در کشور نیز در دوره خدمات دولت 

یازدهم پنج میلیارد دلار افزایش یافته است.

اجتماعی  امور  مدیرکل  ایسنا،  گزارش  به 
به  اشاره  با  بویراحمد  و  کهگیلویه  استانداری 
بویراحمد  و  کهگیلیویه  استان  در  حاشیه نشینی 
شهرهای  و  روستاها  ساکنان  از  برخی  گفت: 
کوچک، با مهاجرت به حاشیه شهرها و مناطق 
شهرها  حاشیه  در  ارزان  قیمت  و  زمین  دارای 
و  لازم  کاربری های  که  می کنند  مهاجرت 
برخی  و  نیست  مشخص  مناطق  این  خیابانهای 

خدمات را ندارند.
حجت الاسلام سیدعلی فتح میر محمدی افزود: در 
سبز،  فضای  جمله  از  لازم  فضاهای  مناطق  این 
فضای آموزشی، مذهبی و سایر موارد دیده نشده 

که مشکلات و معضلاتی را در پی دارند.
کهگیلویه  استانداری  اجتماعی  امور  مدیرکل 

به  استان  این  سطح  در  کرد:  بیان  بویراحمد  و 
خصوص شهر یاسوج حاشیه نشینی وجود دارد به 
طوریکه در حاشیه این شهر روستایی وجود دارد 
که در گذشته 200 خانوار بوده اما هم اکنون به 
2000 خانوار رسیده است که این امر آسیب ها و 

معضلاتی اجتماعی زیادی را در پی دارد.
نفر  هزار   80 حدود  کرد:  خاطرنشان  وی 
حاشیه نشین در سطح استان کهگیلویه و بویراحمد 
وجود دارد که به ترتیب بیشترین حاشیه نشینی 
در شهرهای یاسوج، گچساران و دهدشت است.

به  توجه  با  جاری  سال  در  کرد:  تصریح  او 
دستوری که از سوی مقام معظم رهبری به سران 
و  کنترل  برنامه  کشور  وزارت  شده  داده  قوا 
مدیریت آسیب های اجتماعی را با پنج موضوع 

و  باری  و  بند  بی  نشینی،  حاشیه  اعتیاد،  طلاق، 
حجاب و عفاف در دستور کار قرار داده و در 
این  در  شده که  سازی  بومی  مسایل  این  استان 
رابطه چهار کمیته تشکیل شده است و با توجه 
یافته،  شدت  استان  این  در  خودکشی  اینکه  به 
خودکشی نیز به این مسایل و موارد اضافه شده 

است.
و  کهگیلویه  استانداری  اجتماعی  امور  مدیرکل 
و  اعتیاد، خودکشی  داد: طلاق،  ادامه  بویراحمد 
در  را  استان  اجتماعی  حوزه  در  نشینی  حاشیه 
دست بررسی قرار داده ایم و دستگاههای اجرایی 
صورت  به  را  مسایل  تا  یافتند  ماموریت  استان 
این آسیب ها  به کاهش  جدی مطرح و نسبت 

اقدام کنند.

رییس  غضنفری:  خدیجه   / خبری  سرویس 
دانشگاه علوم پزشکی شیراز گفت: با اجرای طرح 
پزشک خانواده در سال گذشته 100 میلیارد تومان 

از هزینه های مردم کم شد. 
طرح  اینکه  بیان  با  ایمانیه  هادی  محمد  دکتر 

 100 زیر  شهرهای  در  زودی  به  خانواده  پزشک 
خبرنگاران  جمع  در  می شود  اجرا  هم  نفر  هزار 
گفت: در استان فارس و شهر شیراز 1700 پزشک 
متخصص و فوق تخصص وجود دارد که1250 نفر 

آنها در طرح پزشک خانواده شرکت کردند. 
رییس دانشگاه علوم پزشکی شیراز با بیان اینکه 
طرح پزشک خانواده در بسیاری از کشورهای دنیا 
نیز در حال اجراست، افزود: این کشورها  نیز در 

بدو راه اندازی با مشکلاتی مواجه بودند.
 ایمانیه  افزود: در حال حاضر به سبب زیرساخت 
و وضعیت  خانواده، شاخص های سلامت  پزشک 
خدمات رسانی بهداشت و درمان به مناطق محروم 
و حاشیه ای در استان فارس از تمام کشور بیشتر 

است.  

شیراز  پزشکی  علوم  دانشگاه  رییس  همچنین 
داد  خبر  شیراز  شهر  در  بیمارستان   4 احداث  از 
قطعه زمین در ورودی  راستا 4  این  در  افزود:  و 
شهر صدرا، شهرک میانرود، در مناطق سعدي و 
ورودي خرامه و  منطقه جنوب شرقي شیراز  بین 
بلوار احمدبن موسي برای احداث  بلوار مدرس و 
قرار  پزشکی  علوم  دانشگاه  اختیار  در  بیمارستان 

گرفته است. 
جمعـا  بیمارسـتان ها  ایـن  داد:  ادامـه  ایمانیـه 
بـود  خواهـد  تخـت   500 و  هـزار  دو  شـامل 
بیمارسـتان  تخت هـاي  شـدن  اضافـه  بـا   کـه 
بیمارسـتان  اعظـم)ص( کل تخت هـاي  رسـول 
اسـتان بـه 9 هـزار تخـت بیمارسـتاني  افزایش 

یافت.  خواهـد 

افتتاحواحددومنیروگاهبوشهر،اکتبرسال۲۰۲۴

وزیر نیرو:

اگربرجامنبود،صادراتنفتبهصفرمیرسید

8۰هزارنفرحاشیهنشیندرکهگیلویهوبویراحمد

رییس دانشگاه علوم پزشکی شیراز: 
سالگذشتهمردمباپزشکخانواده،1۰۰میلیاردتومانکمترهزینهکردند

رییـس فراکسـیون امیـد مجلـس 
شـورای اسـلامی عملکـرد دولت 
یازدهـم در سـه سـال گذشـته را 
مثبـت ارزیابـی کـرد و گفـت: 
حجت الاسـلام و المسـلمین حسن 
روحانی در سـه سـال گذشـته در 
عرصـه هـای مختلـف موفق عمل 
کـرده اسـت کـه مـی تـوان این 
موفقیـت هـا را در بخـش هـای 

کرد. مشـاهده  مختلـف 
مناسبت  به  عارف  رضا  محمد 
با  وگو  گفت  در  دولت  هفته 
افزود:  ایرنا  پارلمانی  خبرنگار 
سه  در  دولت  حرکت  روند  اگر 

شرایطی  به  توجه  با  گذشته  سال 
بررسی  را  آمد  سرکار  دولت  که 
که  کرد  خواهیم  مشاهده  کنیم 
عمل  موفق  روحانی  آقای  دولت 

کرده است.
مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
امیدواری  اظهار  اسلامی  شورای 
همچون  هایی  زمینه  در  که  کرد 
های  آسیب  و  معیشت  اشتغال، 
های  اولویت  از  که  اجتماعی 
های  حرکت  شاهد  است،  مردم 
چه  هر  تا  باشیم  دولت  جدی تری 
مشکلات  حل  سمت  به  تر  سریع 

پیش برویم.

عارف :
روحانیدرسهسالگذشتهموفقعمل

کردهاست
 حرکت جدی دولت برای حل مشکلات مردم

وزارت  گفت:  اطلاعات  وزیر 
جوان   1500 از  بیش  اطلاعات 
ایرانی را با استفاده از مبانی دینی و 
اسلامی و قرآنی و برخورد مناسب 

از پیوستن به داعش منصرف کرد.
حجت الاسلام  ایسنا  گزارش  به 
خطبه های  در  علوی  سیدمحمود 
پیش از نماز جمعه در مصلی قدس 
با  اطلاعات  قم عنوان کرد: وزارت 
در  برخورد خوش  و  مداری  اخلاق 
نظام  سوی  به  مردم  جذب  جهت 
ای  گونه  به  حتی  و  می کند  تلاش 
که  کند  می  رفتار  خود  متهمان  با 
می توان ندامت را در آن ها مشاهده 

کرد.
لطف  کرد:  تاکید  اطلاعات  وزیر 
با  اطلاعات  وزارت  مهربانی  و 
را  وحشت  و  رعب  و  است  مردم 
خدا  می اندازیم  دشمنان  دل های  در 
با  اطلاعات  وزارت  که  شاکریم  را 
انجام وظیفه و همچنین خدمات خود 
توانسته رتبه هشتم در سال 93 را در 
مقبولیت و محبوبیت بین مردم را به 

رتبه 3 برساند.
از  برخی  کرد:  خاطرنشان  وی 

به  نیروهایی  جذب  حال  در  افراد 
گروه های تروریستی هستند ما قبل 
از اینکه موفق به جذب این نیروها 
شوند با آنها گفت وگو می کنیم و با 
رفتار و منش اسلامی آن ها را متوجه 

اشتباهاتشان می کنیم.
کرد:  بیان  علوی  الاسلام  حجت 
 1500 از  بیش  تاکنون  راه  این  در 
داشتند  قصد  که  را  ایرانی  جوان 
بپیوندند  تروریستی  گروه های  به 
شناسایی کرده و طبق مبانی اسلامی 
و دینی و قرآنی آن ها را از مسیر 
برحذر داشته و از پیوستن به داعش 

جلوگیری کرده ایم.
که  باوریم  این  بر  ما  گفت:  وی 
است  درمان  از  بهتر  پیشگیری 
از  اسلامی  برخورد  با  می توان  و 
بسیاری از جریان ها جلوگیری کرد.

ما  شد:  متذکر  اطلاعات  وزیر 
اسلامی  و  دینی  غنی  فرهنگ  از 
با ناسزا گفتن  برخوردار هستیم که 
مخالف  نامناسب  های  برخورد  و 
باز  ناسزاگویی  باب  باید  چرا  است 
باشد؟ امت اسلامی نباید با یکدیگر 

درگیر باشند.

و  قضایی  کمیسیون  رییس  نایب 
در  اینکه  بیان  با  مجلس  حقوقی 
اقتصادی  مفاسد  با  مبارزه  حوزه 
خلاء قانونی وجود ندارد گفت که 
اقتصادی  پلیس  تشکیل  به  نیازی 

نیست.
با  گفت وگو  در  کاظمی  محمد 
پلیس  وظیفه  کرد:  اظهار  ایسنا 
برخورد با جرایم است؛ حالا ممکن 
است این جرایم اقتصادی یا امنیتی 
ندارد  لزومی  و  باشد  اجتماعی  و 
برای هر نوع جرم پلیس مخصوص 

و تشکیلات جدید ایجاد کنیم.
وی افزود: نیروی انتظامی می تواند 
به  را  خود  امر  تحت  نیروهای 
بخش های مختلف برای رسیدگی به 
اقتصادی، اخلاقی، اجتماعی  جرایم 
تقسیم  کلاهبرداری  و  سرقت  و 
کند که این کار نیاز به تشکیلات 

جدید و قانونگذاری جدید ندارد.

با  برخورد  مجلس  نماینده  این 
جرایم اقتصادی را از وظایف اداره 
کرد:  تصریح  و  عنوان  آگاهی 
پلیس آگاهی باید نسبت به کشف 
کند.  اقدام  پرونده  تشکیل  و  جرم 
البته من معتقدم که به جای تشکیل 
پلیس اقتصادی ما نیازمند ایجاد نظم 
و انتظام در حوزه امور اداری و مالی 
هستیم، باید با استفاده از تکنولوژی 
دنیا سیستم را  و راهبردهای علمی 
دهیم  اجازه  اینکه  نه  کنیم  شفاف 
دنبال  به  بعد  و  بیافتد  اتفاق  جرمی 

برخورد با آن جرم باشیم.
اینکه  بیان  با  پایان  در  کاظمی 
خلاء  اقتصادی  مفاسد  با  برخورد 
قانونی ندارد افزود: خلاء اصلی در 
واقع مربوط به سیستم اداری کشور 
دهی  نظم  به  نسبت  باید  که  است 
آن اقدام شود تا زمینه فساد در آن 

از بین برود.

رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
الله  آیت  شیرازی،  مکارم  آیت الله 
به  سلام  ابلاغ  با  شیرازی  مکارم 
رییس جمهور و تقدیر از تلاش های 
انجام شده توسط دولت در سه سال 
گذشته گفت: سیاست غلط سال های 
گذشته در تبلیغات افسارگسیخته ای 
گره  و  سود  پرداخت  مورد  در  که 
زدن به اقتصاد کشور به فعالیت های 

ایجاد  باعث  آمد،  وجود  به  بانکی 
لذا  اقتصاد کشور شده است  مشکل 
باید سود عقود شرعیه در بانک ها به 
شکل منطقی و به شیوه ای که بانک 
سوی  از  کند  می  تصویب  مرکزی 

همه بانک ها تبعیت شود.
غلط  پرداخت  به  مکارم  الله  آیت 
در سال های  مردم  به همه  ها  یارانه 
این  گفت:  و  کرد  اشاره  گذشته 
برنامه اقتصادی از ابتدا غلط اجرا شد 
بزرگترین  از  یکی  موضوع  این  و 
که  است  کرده  ایجاد  را  مشکلات 
حتی می تواند معضلات اجتماعی و 
فرهنگی هم به دنبال داشته باشد. وی 
افزود: باید تجدید نظر جدی در این 
این  ادامه  و  بگیرد  موضوع صورت 
نفع  به  و  منطقی  اصلا  غلط  سیاست 

کشور نیست.

نایب رییس کمیسیون قضایی:
مبارزهبامفاسداقتصادینیازبهتشکیلات

جدیدوقانونگذاریجدیدندارد

معاون فنی و عمرانی شهرداری شیراز: 
۴۰پروژهکلانعمرانیدرشیرازدردستساختواجراست

اختصاص 83 درصد بودجه مصوب شهرداری به حوزه عمرانی

علوی: 
وزارتاطلاعات15۰۰جوانایرانیرااز

پیوستنبهداعشمنصرفکرد

سرویس خبری/ مریم زارع خفری: 
خبرنگاران  جمع  در  ولوي  حمزه 
زرقان  بخش  گفت:  باره  دراین 
شیراز  شهرستان  توابع  از  که 
متعدد  صنایع  ایجاد  دلیل  به  است 
به  باریک،  و شهرک صنعتی آب 
عنوان قدیمی ترین شهرک صنعتی 
شدن  محصور  همچنین  فارس، 
و  آب  وضعیت  ها،  کوه  میان  در 
و  دارد  حساسی  محیطی  و  هوایی 
و  جدید  صنعت  هر  استقرار  برای 
باید  منطقه  این  در  صنایع  توسعه 
معضلات  به  تا  کرد  زیادی  دقت 

کنونی افزوده نشود. 
وی افزود: اما اگر پالایشگاه جدید 
مدرن  و  جدید  تجهیزات  داشتن  با 
بخواهد جایگزین پالایشگاه کنونی 
در منطقه شود سازمان محیط  زیست 

نظر مثبتی به این قضیه دارد.
فارس  زیست  محیط  مدیرکل 
خلیج  به  استان  پیوستن  درباره 
نظر  مورد  منطقه  نیز گفت:  فارس 
که برای اتصال در نظر گرفته شده 
بالغ  و  است  شده  حفاظت  منطقه 
پارک  نیز  آن  هکتار  هزار   6 بر 
نیز  را  دریا  محدوده  و  است  ملي 
علاوه  به طوریکه  مي شود  شامل 
 10 عمق  تا  ساحلي،  محدوده  بر 
کیلومتري دریا هم به عنوان پارک 
شده  حفاظت  و  شده  تعیین  ملي 

محسوب مي شود.
وی ادامه داد: بر اساس همین دلایل 
امکان احداث راه دسترسي یا بندر 
در این محدوده وجود ندارد و نکته 
دیگري اینکه بندر تاریخي تبن هم 
لذا  دارد  قرار  محدوده  همین  در 
براي احداث بندرگاه و راه ارتباطي 
با مشکل میراثي هم مواجه خواهند 
بود و این مسائل مهمی است که در 

این طرح نادیده گرفته شده است.
ولوی در ادامه در مورد اولویت های 
تثبیت  گفت:  استان  زیست  محیط 
در  تعارضات  رفع  و  وضعیت 
اراضی حفاظت شده از اولویت های 
کاری ما است و در این رابطه در 
سه سال گذشته104 کیلومتر تطبیق 
انجام  تثبیت  کیلومتر  و160  مرز 

شده است.
تجاوزهایی  به  توجه  با  همچنین 
استان  در  ها  تالاب  حریم  به  که 
رخ داده است 145 کیلومتر از این 
با  و  است  شده  مرز  تثبیت  حریم 
این  در  موجود  مشکلات  به  توجه 
صورت  بیشتری  کار  باید  حوزه، 

گیرد.
 9 اکنون  هم  فارس  افزود:  ولوی 
کانون بحرانی و29 کانون فرسایش 
بادی دارد که این امر نشان می دهد 
استان در معرض بیابانی شدن و خط 
از  که  اعتباراتی  ریزگردهاست. 

خطرات  این  با  مقابله  برای  کشور 
به ما داده شده است2 میلیارد و 300 
مذاکراتی  با  و  است  ریال  میلیون 
قرار  نیز  ایم  داشته  استان  در  که 
است همین میزان بودجه در اختیار 

ما قرار داده شود.
آبی  منابع  از  زیاد  برداری  بهره 
در فارس، در طول چند دهه اخیر 
ازجمله از طریق حفر چاه های غیر 
مجاز متعدد کشاورزی عاملی شده 
رو  روبه  آب  بحران  با  استان  تا 
شود. در طی یکسال اخیر چاه هایی 
خشکی  زمینه  که  شدند  احداث 
تالاب های چند صد ساله را ایجاد 
کردند و سازمان محیط زیست در 
محدوه حفاظتی خود 190 چاه غیر 

مجاز را مسدود  کرده است.
یکی  بلوط  درختان  خشکیدگی 
دیگر از معضلاتی است که محیط 
روبه روست  آن  با  استان  طبیعی 
چیزی که در پوشش جنگلی دشت 
برم کازرون به وضوح دیده می شد 
و سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری 
برای حفاظت از این منابع با ارزش 
در چند سال اخیر اقداماتی در این 
منطقه انجام داده است. وی درباره  
در  مداربسته  دوربین  از  استفاده 
گفت:  حفاظت شده  عرصه هاي 
وزارت  بود  قرار  بمو  منطقه  در 
آنها  با  ما  همکاری  ازای  در  نفت 
زیرساخت  و  محیط باني  پاسگاه   2
کند  فراهم  را  تصویري  نظارت 
البته  است.  نشده  محقق  هنوز  که 
است  کرده  اعلام  نفت  وزارت 
به  را  توافقات  این  اجرای  هزینه 
محیط زیست پرداخت کند و ما به 
دریافت  و  قانونی  موانع  رفع  دنبال 

این پول هستیم.
جمعیت  وی  گفته  به  همچنین 
طی  در  که  جانوری  گونه های 
سال91 و 92 روند کاهشی داشت 
 94 سال  در  شده  انجام  اقدامات  با 
تثبیت شده و رو به افزایش گذاشته 
است. مدیرکل محیط زیست استان 
فارس در پایان گفت: گردشگري 
در منطق طبیعی یکي از راهکارهاي 
مهم در شریط کنونی برای کمک 
به جوامع محلی و دولت  اقتصادی 
محیط  حفاظت  کل  اداره  و  است 
اجراي  مدیریت  باید  زیست 
مناطق  در  گردشگري  طرح هاي 
باشد.  دار  عهده  را  شده  حفاظت 
این وظیفه به دستگاه های  سپردن 
سال  البته  است  غیرقانونی  دیگر 
گذشته یک میلیارد و 300 میلیون 
تومان براي اجراي این طرح ها در 
مناطق بمو و میانکتل )ارژن( پیش 
بیني شد که تخصیص آن صفر بود 
دنبال  به  ما  شرایط  بهبود  با  ولی 
رونق این صنعت در استان هستیم.

مدیر کل حفاظت محیط زیست استان فارس: 
ازنظرزیستمحیطیامکانایجادپالایشگاه

جدیددربخشزرقانوجودندارد

نیاز  اقتصادی  فساد  با  مبارزه  برای 
به تشکیلات جدید و قانون متفاوت 
گسترش  خودِ  معمولًا  نیست. 

تشکیلات اداری، فسادآور است.
و  تر  گسترده  اداری،  سطوح  هرچه 
پیچیده تر باشد، انجام کارها، کندتر 
مراحل  باید  که  چرا  شود  می  انجام 
اداری بیشتری طی شود تا یک کار به 
سرانجام برسد. در این سلسله مراتب، 
تشکیلات وسیع تر و نیروهای انسانی 
بیشتر، کافی است یک حلقه آنها به 
فساد اقتصادی تمایل داشته باشد که 
دیری نمی پاید زمینه  بروز فساد مهیا 
اختلاس،  رشوه،  کله  و  سر  و  شده 

زیرمیزی و امثالهم پیدا می شود.
اگر  وبر  ماکس  بوروکراسی  در 
شود  می  یافت  عقلانیت  عنصر 
کشورهای  بوروکراسی  در  ولی 

دیده  عقلانیت  از  اثری  مانده،  عقب 
نمی شود.

لـذا هرچه با تشـکیلات سـبک تر، 
چـالاک تـر  و کوچـک تـر بتوان 
کارهـای اداری و اقتصـادی را انجام 
داد، احتمـال خطـا و فسـاد کمتـر 

. ست ا
از طرف دیگر همین قوانین موجود 
نیز می تواند با فساد اقتصادی برخورد 
تقریباً  قوانین  باشد.  داشته  کارساز 
مشکل ندارند، مشکل در نحوه اجرای 
آنهاست. اگر در مرحله اجرای قانون 
تهدید،  رودربایستی،  تعارف،  هیچ 
تطمیع و... اثرگذار نباشد و مُرّ قانون 
اجرا شود، همه افراد خائن و خطاکار 
و  را خواهند کرد  حساب کار خود 
از فساد  قانون دست  اعِمال  از ترس 

اقتصادی برمی دارند.

تحلیلخبرفوق
گروه تحلیل خبر روزنامه طلوع

انتقادآیتاللهمکارمازسیاستهای
دولتقبل


